

Հողվածներ

Մալմեյան Ս. Հ. <i>Davaineata Skrjabini</i> , 1940 ենթակարգի ժապավենաձև հեմիթեթների սեռային տարրերի խորհրդանշական մասին	207
Ակրամովսկի Ն. Ն. Հեռնային երկրներում առողջապարհի կենդանիների հազվագյուտ և անհետացող տեսակների պահպանման պրոբլեմի առանձնահատկությունները (Հաստատանքի օրինակով)	217
Ռիխտեր Վ. Ա. <i>Germania R-D</i> սեռի տախիդների նոր տեսակ Անդրկովկասից (<i>Diptera, Tachinidae</i>)	222
Խաչատրյան Ա. Գ. <i>Barathra brassicae</i> L. (<i>Noctuidae, Lepidoptera</i>) զարգացման լուսապարբերական կարգավորման պրոցեսների ուսումնասիրությունը ալտրաուլտրաֆիայի մեթոդով	226
Հակոբյան Կ. Վ., Կրայ Է. Լ. Կարապետյան Ջ. Ա. Խաղողի բույսերի վրա <i>Xiphinema index</i> Thorne et Allen, 1950 նեմատոդի վնասատվությունը	230
Անսոնյան Ա. Շ., Ասատուրյան Լ. Ա. Մուֆյոնի և ռյուսարի հիբրիդների ֆենետիպային և մորֆո-ֆիզիոլոգիական որոշ հատկանիշների ժառանգելիությունը	234
Մակարյան Ս. Ռ., Պոպադյան Ս. Ո., Դադիկյան Կ. Մ. Ուրախարթային դաշտամկան <i>Microtus guentheri</i> ժակերիկամի զարգացումը	240
Աղաբալյան Յ. Ա., Խրիստյան Ա. Ն. Հայաստանում բնակվող աղվեսների մասնաձևային և մորֆո-ֆիզիոլոգիական որոշ հատկանիշների ժառանգելիությունը	243
Մակարյան Կ. Վ., Ակրամովսկայա Է. Գ., Տերտերյան Զ. Ն. Առողջապարհի կենդանիների ֆաունայի իրավիճակը ուղիղական ճաղաքի բնության պահպանության տեխնոլոգիայի կոմպլեքսային սխեմայում	249
Մելիսյան Լ. Ս. Շերտալովի մոդելի նախադրման և լեռնային պոպուլյացիաների արտաքին հաշվարկային հատկանիշների փոփոխականության վերլուծությունը	254
Գյուլյան Կ. Գ., Ապրիկյան Գ. Վ. Մերացման ընթացքում սպիտակ առնետների զվարճիկ նյարդային վերլուծության միջնորդությունը ամենամեծների արտադրությունը Կիսկերի խթանման պայմաններում	260
Տեսություն և բանավեճ	
Յարյոկով-Խենտյան Ս. Մ. Առաջին բջիջի ձևերը	266
Համառոտ նախադրումներ	
Անսոնյան Ա. Ա. Զերմաստեղների դերը Արարատյան երզնայի կարմիր ձվերի զարգացման կարգավորման գործում	278
Հովսեփյան Լ. Ա. Սարկիսյանի հայտնաբերման դեպք անագառ պայմաններում պահվող հակակապի մոֆոլոգիայի մոտ (<i>Ovis orientalis gmelini</i> Blyth 1841— <i>Armeniana</i> Nasonov)	280
Հարությունյան Գ. Ա., Գրիգորյան Դ. Ա. Գամա-հաստալիների աղվեսությունը վարդա-տղզի վարակված մեղվաբնույթների վրա	282
Հարությունյան Դ. Ա. Միջատների նոր տեսակներ Հայաստանի ֆաունայի համար	285
Ինֆերատներ	
Սիմոնյան Ա. Ա., Բաղդյան Ս. Բ., Ասատուրյան Ռ. Մ. Հավերի ուղեղի ակտիվացումը ԱՏՅ-ազայի համեմատական բնութագիրը զարգացման պրոցեսում	288
Ստեփանյան Ս. Դ., Սողոմոնյան Ա. Ա., Բոլայան Մ. Մ., Սամաթյանյան Ա. Ա. Թիմուրի համոզեցումը որպես ճաղաքների բնական դիմադրողականությունը բարձրացնելու միջոց կոկցիդիոզի դեպքում	289
Չախկա Լ. Ա. Թիմուրի գործունեության աղեկությունը խոնկարների Տ- և Վ- լիմֆոցիտների պարունակության վրա	290
Ջուլաբյան Օ. Ա., Ամիրյան Ս. Վ., Սահակյան Մ. Ա. Բույսերի տերևների փոշին պահպանողականությունը ցմանքի գործարանների գործողության գոտում	291
Սուրյան Յ. Մ., Խաչատրյան Է. Ն., Ղազարյան Ա. Ռ. Ուղեղ-6-գլյուկոզ-6-ֆոսֆատի, պենտոզի փոխանակության և զենիթոգենազայի գլյուկոզ-6-ֆոսֆատի ակտիվության զննահատման շուրջ հարվածանալիզների թերֆունկցիայի դեպքում	292

СОДЕРЖАНИЕ

Статьи

- Мовсесян С. О. О валидности родовых таксонов ленточных гельминтов подотряда *Davaineata* Skrjabin, 1940 707
- Акрамовский Н. Н. Особенности проблемы охраны редких и исчезающих видов беспозвоночных животных в горных странах (на примере Армении) . . . 717
- Рихтер В. А. Новый вид тахин рода *Gemaria* R-D (Diptera, Tachinidae) из Закавказья 722
- Хачатрян А. Г. Изучение процессов фотопериодической регуляции развития у *Barathra brassicae* L. (Noctuidae, Lepidoptera) методом автордиографии . . . 726
- Акопян К. В., Круль Э. Л., Карапетян Дж. А. Патогенность нематоды *Xiphinema index* Thorne et Allen, 1950 на растениях винограда 730
- Антоян А. Ш., Асатурян Л. А. Исследование некоторых фенотипических и морфофункциональных признаков у гибридов муфлона с овцой 734
- Макарян С. Р., Попаян С. Б., Дадикян К. М. Развитие надпочечника плоскогорной полевки *Microtus guentheri* 740
- Агаджанян Ф. С., Хримян А. И. Волосистой покров лисиц, обитающих в Армении 743
- Елизарова Н. В., Акрамовский Э. Г., Тертерян А. Е. Состояние фауны беспозвоночных животных в «Территориальной комплексной схеме охраны природы г. Кировакана» 747
- Мелкумян Л. С. Анализ изменчивости счетных признаков фоллидоза у полосатой ищерицы предгорных и горных популяций 751
- Геккян К. Г., Априкян Г. В. К-вызванное высвобождение нейромедиаторных аминокислот из синапсом головного мозга крыс при старении 760

Обзоры и дискуссии

- Яблоков-Хизорян С. М. Рождение перной клетки 766

Краткие сообщения

- Севумян А. А. Роль температуры в регуляции развития лич заратской кошенили . . . 773
- Олсепян Л. А. Случай обнаружения саркоиды у армянских муфлонов (*Ovis orientalis gmelini* Bluth, 1841 - *Armeniana* Nasonov), содержащихся в условиях неволи 780
- Арутюнян Г. А., Григорян Г. А. Влияние гамма-облучения на варроатозные пчелосемьи 782
- Арутюнян Г. А. Новые для фауны Армении виды насекомых 785

Рефераты

- Симонян А. А., Бадалян Р. Б., Асатрян Р. М. Сравнительная характеристика анончувствительной АТРаза мозга кур в процессе развития 788
- Степанян С. Г., Согомонян А. С., Бояджян М. М., Мамаджанян А. А. Гомогенат тимуса как средство повышения естественной резистентности кроликов при кохцидиозе 789
- Заики Л. А. Влияние факторов тимуса на содержание Т и В-лимфоцитов поросят 790
- Джугуриян О. А., Амирян С. В., Саакян М. А. Пылеудерживающая способность листьев растений в зоне действия цементных заводов 791
- Судьянц Ц. М., Назаретян Э. Е., Казарян А. Р. К оценке обмена глюкозо-6-фосфата, пентоз и активности глюкозо-6-фосфат дегидрогеназы в мозге при гипофункции околощитовидных желез 791

CONTENTS

Articles

<i>Movsessian S. O.</i> On the Validity of Generic Taxons of Tape—Worms of the Suborder <i>Davaineata</i> <i>Skrjabin</i> , 1940	707
<i>Akramowski N. N.</i> Peculiarities of the Problem of Protection of Rare and Disappearing Species of Invertebrates in Mountainous Countries (on the Example of Armenia)	717
<i>Richter V. A.</i> New Species of Tachinids of the Genus <i>Germaria</i> <i>R.—D.</i> (<i>Diptera. Tachinidae</i>) from Transcaucasus	722
<i>Khachatryan A. G.</i> Study of Processes of Photoperiodic Regulation of Development in <i>Parathra brassicae</i> <i>L.</i> (<i>Noctuidae, Lepidoptera</i>) by the Autoradiography Method	726
<i>Hakobian K. V., Kral E. L., Karapetian J. A.</i> Pathogenicity of Nematode <i>Xiphinema index</i> <i>Thorne et Allen</i> , 1950 on the Grape Plants	730
<i>Antonian A. Sh., Asaturian L. A.</i> Inheritance of Some Phenotypical and Morpho—Physiological Signs in Hybrids of the Mouflon with the Sheep	734
<i>Makarian S. R., Papanian S. B., Dadikyan K. M.</i> Development of Adrenal of Plateau Vole <i>Microtus guntheri</i>	740
<i>Aghadjanian G. S., Khrtmian A. N.</i> Hair Integument of Foxes, Inhabiting in Armenia	743
<i>Elisarova L. V., Akramovskaya E. G., Terterian A. E.</i> State of the Invertebrate Fauna in the "Territorial Models for the Protection of the Nature of the t. Kirovakan"	749
<i>Melkumian L. S.</i> Analysis of Variability of Calculating Indices of Pholidosis in Premountainous and Mountainous Populations of the Striped Lizard	754
<i>Gekchian K. G., Aprikian G. V. K.</i> —Induced Release of Neurotransmitter Amino Acids from Synaptosomes of White Rats Brain in Ageing	760

Review and Debate

<i>Yablukoff-Khinzorian S. M.</i> The Birth of the Cell	766
---	-----

Short Communications

<i>Sevumian A. A.</i> Role of Temperature in the Regulation of Eggs Development of the Araratian Cochineal	778
<i>Ousepian L. A.</i> Case of Sarcocysts Revelation in Armenian Mouflons (<i>Ovis orientalis gmelini</i> <i>Blyth, 1841</i> <i>Armeniana</i> <i>Nasonov</i>), Kept under Conditions of Captivity	785
<i>Arutunjan G. A., Grigorian G. A.</i> Effect of Gamma—Radiation on the Beehives Infected with <i>Varroa</i> Mites	782
<i>Harutyunian G. A.</i> New Species of Insects for the Fauna of Armenia	785

Abstracts

<i>Simonian A. A., Badalian R. B., Asatryan R. M.</i> Comparative Characteristics of Antonsensitive ATPase of Hens Brain in the Process of Development	788
<i>Stepanian S. G., Soghomonian A. S., Boyajian M. M., Mamajanian A. A.</i> Homogenate of Thymus as Means of Increase of Natural Resistance of Rabbits during Coecidiosis	789
<i>Zaika L. A.</i> Influence of Thymus Factors on the Content of T- and V—Lymphocytes of Pigs	799
<i>Jugarian O. A., Amirian S. V., Sahakian M. A.</i> Dustkeeping Ability of Plants Leaves in the Zone of Action of Cement Factories	791
<i>Sufjan Ts. M., Nazaretian E. Ye., Kazarian A. R.</i> To the Estimation of Glucoso-6-Phosphate, Pentose Exchange and Activity of Glucoso-6-Phosphate of Dehydrogenase in the Brain during the Hypofunction of Parathyroid Glands	791